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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
Készült Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2011. június  1.-én megtartott 
nyílt üléséről. 
 
Jelen vannak: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 Cselovszki László  alpolgármester 
 Ivánszki Miklósné képviselő 
 Kollár András képviselő 
 Kökényné Hipszki Judit képviselő 
 Katymári László képviselő 
 Komjáthi Gábor képviselő 
 
Tanácskozási joggal jelen van: Várnai Ildikó jegyző 
 Duhonyi József alpolgármester 
 
Hrncsjár Mihályné polgármester köszönti a képviselő-testületi tagokat, az alpolgármestert és a 
jegyzőt. A jelenléti ív alapján megállapította, hogy a képviselő-testületi ülésen 7-fő jelen van, 
így a képviselő-testület határozatképes, és az ülést megnyitja. 
 
 
Jegyzőkönyv-hitelesítőknek javasolja Ivánszki Miklósné és Cselovszki László, képviselőket, 
akiket a Képviselő-testület egyhangúlag elfogadott. 
 
Ezek után a polgármester javaslatot tett az ülés napirendi pontjaira. 
 
 

1.) Az Önkormányzat 2011. évi költségvetésének módosítása 
2.) Gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok átfogó értékelése 
3) Beszámoló a Polgármesteri Hivatal munkájáról 
4.) Egyebek   

 
 
 

 
 
Hrncsjár Mihályné: 

Tisztelettel köszöntöm a testület tagjait. Amennyiben a napirendekkel kapcsolatban van 
észrevétel, vagy hozzászólás azt kérem, tegyék meg. 
 
KomjáthiGábor: 

Nekem az „Egyebek” napirendi ponttal van problémám. Ez a napirend az elmúlt 4 évben arra 
szolgált, hogy az olyan eseményeket, melyek nem igényelnek külön előterjesztést, vagy 
egyszerű tájékoztató jellegűek, itt meg lehessen tárgyalni. Szerintem ezt már nem lehet a 
jövőben így csinálni. Szeretném megkérni a képviselő társaimat, hogy az ülést megelőzően 
jelentsék be, ha van ilyen tárgyalni valójuk, hogy fel lehessen rá készülni. Ha az egyebek 
napirendi pontnál, mindenki előterjeszt valamit, akkor minden ülés éjfélig fog tartani. Nem 
fordulhat elő, hogy lényeges dolgokról napirenden kívül döntsünk. 
Ezért javaslom, hogy a Veres Pál egyesület kérését tárgyaljuk külön napirendi pontként, 
valamint Baja Város Alpolgármesterének levelét is javaslom külön napirendként felvenni. 
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Duhonyi József: 

Elfogadom képviselő Úr felvetését, és egyben javaslom, hogy a Nemzeti kategóriában elért 
sporteredményekkel kapcsolatos felvetésemet is tárgyalja újra a testület. 
 
Kollár András: 
Egyetértek Komjáthi Gábor felvetésével, és egyben szeretném, ha napirendre vennék a 
Máriapócsi konferenciáról szóló tájékoztatásomat, valamint a Közútkezelő non profit társulat 
legutóbbi taggyűléséről szóló beszámolómat. 
 
Katymári László: 

A felvetéshez csak annyit szeretnék hozzáfűzni, hogy szerintem a jegyző asszonyhoz kell 
benyújtani olyan javaslatokat az ülést megelőzően, amit tárgyalni akarunk, és ez megtörtént. 
A kiküldött anyagban benne vannak azok az írásos dokumentumok, amikről dönteni kellene. 
Az egyebekben szerintem lehet kérdést, interpellációt feltenni, amit nem biztos, hogy előre 
lehet jelezni. 
  
Komjáthi Gábor: 

Valóban így működött eddig, de ez a testület már más összetételű, és az ilyenfajta 
hozzászólások parttalanná válnak. Ha valaki felkészül, egy napirendi pontra, és azt 
tárgyaltatni akarja, arra természetesen nyitottak vagyunk, de az időhúzásra és a vége nélküli 
vitákra legyen egy más fórum. Lehet összejönni hosszú beszélgetésekre, de az nem testületi 
ülés. 
 
Katymári László: 
Aki képviselőségre vállalkozott, annak tisztában kellett lenni azzal, hogy éjszakáig is 
tarthatnak az ülések. A törvény arra lehetőséget biztosít, hogy aki emiatt kiesik, a munkából 
annak az átlagbérét biztosítani kell. Én sem ragaszkodom ahhoz, hogy éjfélig itt üljek, de ha 
addig kell, akkor addig kell. 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Kérem, aki a napirendi pontokkal, az előbb elhangzott kiegészítésekkel egyetért, az 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület a napirendi pontokkal és a kiegészítéseket egyhangúlag elfogadta. 
  
 
 

1. napirend: Az Önkormányzat 2011. évi költségvetésének módosítása 
 
 
Hrncsjár Mihályné: 

Az írásos anyag Önök előtt van, szerintem nagyon áttekinthető. A módosítások kizárólag a 
központi forrásból kapott előirányzat emelkedésekből, illetve az azokhoz igazított kiadási 
összegekből adódnak. Amennyiben van kérdés, úgy arra most válaszolunk.  
 
Kollár András: 
Kérdésem nincs, egy elírást találtam a 2/b mellékletben, azt kérem, javítsuk. 
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Hrncsjár Mihályné: 
Köszönjük az észrevételt, látom én is, de az összesen sor az jó, úgyhogy kérem, mindannyian 
javítsuk az anyagot, be kell írni egy 3-as számot. 
Amennyiben több hozzászólás nincs, úgy kérem, kézfeltartással jelezzék, ha elfogadják a 
módosítást. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett megalkotta Vanyarc Község 
Önkormányzata 2011. évi költségvetéséről szóló 2/2011.(II.25.) rendeletének módosításáról 
szóló 6/2011 (VI. 01.) önkormányzati rendeletét. 
 
A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 

2. napirend: Gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok átfogó 
értékelése 
 

Hrncsjár Mihályné: 
Az írásos előterjesztést mindannyian megkapták. Kérdezem, hogy ezzel kapcsolatban van-e 
kérdés, hozzászólás? 
 
Katymári László: 
Nekem az a véleményem, hogy tartalmilag jó a megközelítés, viszont szeretnék 
kiegészítéseket tenni, több területen, de főleg összességében. 
A 10. oldalon a problémák megfogalmazásával kapcsolatosan, illetve a leírt kifejezésekre 
vonatkozik, ami végső soron elfogadható, tehát, hogy a szemléletmódban paradigmaváltás 
kell és, hogy le kell guggolni ahhoz, aki más létezésben él, hogy megismerjem, megértsem az 
embert. Tehát a szociális munkás szemszögéből lássák a tényeket. 
Nos én úgy tudnám megfogalmazni, Voltert idézve, „ ha társalogni kívánsz velem, előbb 
definiáld a fogalmaidat „ 
Az előterjesztő nagyon illedelmesen fogalmaz meg dolgokat. Pl. hedonista kifejezés, aminek 
jelentése élvhajhász, az élet ésszerű élvezése, a legfőbb jó. A szociális munka egyik alapvető 
szemléletmódja a holisztikus- rendszerszemléletű látásmód, mely az embert egészében, 
környezetével kölcsönhatásban szemléli. Tehát a hedonista kifejezés, csak egyes 
kultúrkörökben negatív értelmű. 
Le kell guggolni, hogy megismerjük az embert. Nem mindegy, hogy kihez guggolunk le, 
mikor guggolunk le, és hogyan guggolunk le. 
Allport- a Személyiség alakulása könyvében azt írja, hogy „ A klinikai pszichológusok 
teszteket végeztetnek, az eredményeket profillá rendezik, s közben az egyénről 
megfeledkeznek. Más nem marad belőle, mint egy sor százalékérték” Nagyon fontos, hogy 
hogyan és kik guggolnak le. 
Ha egy cigány pszichológus végezne teszteket- a roma kultúrának megfelelően, valószínű a 
Gádzsók eredményei lennének a legrosszabbak- szellemi elmaradottság. 
A beszámolóban sok adat van. Nevesítsük a problémát! Kihez kell leguggolni? Akarunk-e 
egyáltalán? Mit tudunk a cigányokról? Meg akarjuk-e ismerni?  
A leguggolást már a 90-es években megtette egy angol néprajzkutató, aki a doktori 
értekezését magyarországi romákról írta (Michael Stewart) –Harangos, fantázianév. 
Egy észak magyarországi kistelepülés roma putriaiban élt több hónapon keresztül, és a 
kulturális antropológia bevett módszereinek megfelelően végezte kutatásait. Könyvének címe 
„Daltestvérek”. A bevezetőjében így ír: „Senki sem tudja megmondani, hogy lesz-e majd 
alkalmuk kitörni a nyomorból, avagy az irigység és intolerancia démonai sikerrel szítanak 
gyűlöletet ellenük”. Nos, az angol megállapítása találó volt. Falunkban is nagyfokú 
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intolerancia tapasztalható. Én sok esetben rasszizmusról beszélnék. Legutóbb az orvosi 
rendelőben a Rózsadombon élők megsemmisítését kívánta egy nő. El kell olvasni az Európai 
bizottság kiadványát. –ki a rasszista- sokan nem is tudják magukról. Van például a kultúr 
rasszizmus, és van a fajokra vonatkozó rasszizmus. Az UNIÓ-s felmérések, amiket elvégeztek 
nagyon sok emberről, akik azt hitték magukról, hogy nem rasszisták, bebizonyították, hogy 
rasszisták. Tehát először tisztázni kell, a problémát magát.  
Én nem találok a beszámolóban utalást arra, hogy például volt egy jelzőrendszeri értekezlet, 
amit nagyon hasznosnak találtam. Ott megfogalmazódott, hogy van cigány probléma a 
faluban, igenis van ilyen, meg olyan jellegű dolog. Tehát ezt a beszélgetést ez a beszámoló 
nem érinti. Ha pedig nem érinti, akkor ez nagyon furcsa dolog. A napokban az orvosi 
rendelőben hallottam, hogy hangosan szidták, olyan jelzőkkel a Rózsadombi embereket, 
olyan dolgokat mondtak, amit nem is kívánok részletezni. Sajnálom, hogy nem volt nálam 
magnetofon. Ezek az emberek itt élnek nap-mint nap közöttünk, és ezek a problémák is. De 
nem csak ezek, hanem a kultúrával kapcsolatos rasszista dolgok is itt élnek. Na, most a 
leguggolással kapcsolatosan, amikor meg kell ismerni az illetőt. Meg akarunk-e ismerni 
embereket? Hogyan akarjuk megismerni? Rengeteg tanulmány foglakozik a 
megközelítésekkel. Magyarországon szégyenszemre, a Kemény Istvánon kívül, aki a roma 
problémákkal foglalkozott a 90-es években, vagy Solt Otília, aki olvasta Solt Otília könyvét, 
az a címe, hogy „Méltóságot mindenkinek” Magyarországon az egyik legjobb szociológus, de 
sajnos meghalt már, ő is foglalkozik ezekkel a problémákkal, és nagyon- nagyon hasznos 
tanulmányokat olvashatunk tőle. 
Én röviden ennyit tennék hozzá, illetve prevenciót is ajánlok. Ez egy unió-s kiadvány, 
gyermekeknek is ajánlott. Az a címe, hogy „Micsoda, én rasszista lennék?” További 
prevenciónak ajánlom a kisebbség pedagógiát, romák alkalmazását az oktatási 
intézményekben, kultúrák közötti hidak építését, kultúrák közötti kommunikáció 
megteremtését, civil szervezetekkel keretszerződések megkötését, sokszínű kulturális 
programok szervezését. 
 
Minárcsek Lászlóné: 
A magam részéről, én is rengeteg szakirodalmat olvasok, és minden ilyen témában történő 
megnyilvánulást, akár tévében akár rádióban meghallgatok, és megnézek. Eddig nem volt 
probléma a megközelítéseimmel, sőt megyei szinten is elismerik a tevékenységemet, illetve 
az általam készített szakmai programokat. Az, hogy Ön állandóan kifogásokat talál benne azt 
nagyon sajnálom. 
Természetesen elfogadom és megszívlelem a kritikát. Számomra a hedonista jelző ebben a 
környezetben azt jelentette, hogy amikor az érintett családok megkapják a segélyeket, akkor 2 
nap alatt elköltik olyan élvezeti cikkekre, illetve luxus dolgokra, amire más nem költene. 
Szerintük a kapott támogatás úgy sem elég arra, hogy megéljenek, akkor legalább 2 napig 
vegyünk meg belőle mindent, és éljünk jól. Tehát a mának élnek, van egy ilyen 
szemléletmódjuk. Ezt sokan elítélik. Arra akartam rávilágítani, hogy próbáljuk máshogyan 
megközelíteni. Segítsünk lehetőséget találni, arra, hogy munkájuk legyen, hogy tudjanak 
megélni.  
 
Cselovszki László: 

Nekem megütötte a fülemet Katymári Úr mondata, miszerint Vanyarcon naponta találkozik 
rasszizmussal. Ez szerintem más településekhez képest, és önmagában is valótlan. Itt elég 
konszolidált a helyzet. Köszönhetően a romáknak is, hiszen nincsenek igazán komoly 
konfliktusok. 
És, hogy kihez kell leguggolni? Nem biztos, hogy csak a romákhoz. A szegénység be fog 
gyűrűzni mindenhová. Nem is értem miért kell ezt a romákra kisarkosítani. Vanyarcon nincs 
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többség, meg kisebbség. Bár úgy hívják, de itt vannak szlovákok, romák magyarok keverve 
egyaránt. Itt lehet beszélni szegény emberek csoportjáról, mert az biztos, hogy van és ez nem 
nemzetiség függő. 
 
Ivánszki Miklósné: 

Én jónak tartom a beszámolót. Köszönet a készítőknek. A magam szakterületén látom a 
problémákat magam is, de lehet, hogy kicsit másként. Tudom, hogy az iskolába járó 
gyermekek közül kik kapnak gyermekvédelmi támogatást. Tudom, hogy a törvényi 
feltételeknek megfelelnek, de az is látom, mennyit ártunk vele. A kérelmezők úgy játsszák ki 
a törvényeket, ahogy akarják. Ha kell, elválnak, ha kell, papíron külön költöznek, stb. 
Támogatást kapnak a gyerekeik, akik a legutolsó divat szerint öltöztetve járnak az iskolába. 
Az ebédet nem is eszi meg, nincs értéke számára, hiszen ingyen van. Engem ez sokszor irritál. 
Volna gyerek, aki viszont valóban rászorulna, de kevésbé ügyesen papírozzák a 
körülményeiket a szüleik. 
 
Cselovszki László 

Én nagyon hiányolom, hogy miért nincs, és miért nem marad meg, ha már megalakult a 
Cigány Kisebbségi Önkormányzat? 
 
Várnai Ildikó: 

Mindent megtettünk annak érdekében, hogy legyen. Az elmúl 12 évben 3-szor alakult, és 3-
szor szűnt meg az alakulástól számított 1 éven belül. Talán az lehet az ok, hogy Vanyarcon 
nincsenek a romák között olyan típusú vezető egyéniségek, akiket valamennyien elfogadnak. 
Katymári képviselő úr hozzászólásához, csak annyit szeretnék hozzáfűzni, hogy ha a 
rasszizmust az általa megfogalmazottak szerint értelmezzük, és ha valóban mindenkiben talál 
rasszista megnyilvánulásokat, akkor talán egy kicsit azon is el kellene gondolkodni, hogy egy 
olyan beszámolóval kapcsolatban, amiben szó nincs a romákról, miért pont ez jut képviselőúr 
eszébe. Ha pedig ez jut eszébe, akkor miért fogalmaz úgy a néprajzi kutatóval kapcsolatban, 
hogy beköltözött melléjük a putriba? Miért nem tetszett mondjuk egy szegényes állapotú 
házat mondani?  Ha így nézem, ebben szintén megtalálhatók a rasszista megközelítés 
gyökerei. Én, nem, mint jegyző, hanem mint máshonnan érkező, nem Vanyarci lakos úgy 
látom, hogy ezen a településen, korábbi tapasztalataimhoz viszonyítva nagyon békés és 
elfogadó az élet. Nem állítom, hogy nem fordulhat, vagy nem fordul elő bármiféle előítélet, 
de nem ez a jellemző. 
 
Minárcsek Lászlóné: 
Annál az ominózus orvosi váróban játszódó jelenetnél én is ott voltam, és ott egy roma hölgy 
szidott roma gyerekeket, neveletlenségük miatt. 
 
Katymári László: 
Biztosan emlékeznek, de én azzal kezdtem, hogy ez a beszámoló összességében jó, én csak 
kiegészítettem. A konkrétumokat hiányoltam belőle. Például azon a bizonyos megbeszélésen 
felvetődtek olyan kérdések, hogy ha egy illető büdös, akkor ezt a helyzetet hogyan kezeljük? 
Legyen ez iskola, óvoda stb. A rasszizmust pedig több féle módon érthetjük. Mint már 
mondtam a rasszizmus lehet kulturális és etnikai. Azt elfogadom, hogy ezen a településen 
nem elmérgesedett a helyzet, de mint jelzőrendszernek nekünk minden mást is figyelemmel 
kell kísérnünk. A rasszizmus nem csak arról szól, hogy roma, meg nem roma, hanem például 
van itt több féle vallási felekezet is. Én nagyon sokszor hallom az egyik fajta vallású szidja a 
másikat, vagy fordítva. 
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Hrncsjár Mihályné: 

Én ilyet még soha nem tapasztaltam. Biztos, hogy Vanyarcról beszél? 
 
 
Kollár András: 
A Cigány Kisebbségi Önkormányzat létét és fontosságát senki nem vitatja. Én örülök, hogy 
jelen van most Buzás József, aki tagja volt az első Cigány Önkormányzatnak. Én szeretném, 
ha alá tudnád támasztani, hogy a jegyző asszonnyal mi minden segítséget megadtunk nektek. 
Én veled beszéltem akkor is, amikor benyújtották azt a bizonyos pályázatot. Én akkor azt 
mondtam neked, hogy nézd át, mert nekem kétségeim vannak ezzel kapcsolatban. Amikor te 
is átnézted, akkor azonnal felálltál. Örültünk, amikor megalakult a következő, de hozták 
magukkal a terhet amit az első önkormányzattól örököltek. Én ebből nem látok kiutat. Most itt 
van több szakember, szeretném megkérdezni tőlük, hogy mi lenne a megoldás, vagy hogy mi 
miben tudnánk segíteni? Mert a szükségességét senki nem vitatja, de nem tudom mit kellene 
tennünk. 
 
Kökényné Hipszki Judit: 
Én nem tudom, hogy kell-e nekünk ezzel külön foglalkoznunk. Ebben a faluban soha nem 
volt kérdés, hogy ki a cigány és ki nem. Mindig is együtt éltünk. Az viszont biztos, hogy 
szükségük volna egy vezetőre, akire felnéznek, akit tisztelnek, akihez fordulhatnak. Mindegy, 
hogy ez Önkormányzat, vagy például a Buzás Józsi, aki sok mindenben tájékozott. 
 
Cselovszki László: 
Ez számomra úgy hangzik, hogy mindenki oldja meg a maga problémáját. Itt mind egy 
településen élünk, és mindannyiunknak közösek a gondjaink. 
 
Buzás József: 

Ha megalakulna a Cigány Kisebbségi Önkormányzat, az például nem is tudna pályázni, 
pontosan az előbb említett bírósági ügy miatt. Tehát komoly pályázaton nem tudna részt 
venni, hiszen még mindig az első önkormányzat terhét hurcolja. Ez az egyik. A másik, hogy 
kell-e foglalkozni ezzel a kérdéssel a nagy Önkormányzatnak? Én csak gyereket ismerek, 
hiszen most járok le a közösségi házba tanítani és azt látom, hogy a gyerekek nagyon nagy 
lemaradásban vannak, rendkívüli hátránnyal indulnak. Olyan családi háttérből indulnak, 
amiből meríteni nem tudnak és óriási a leszakadásuk. Azért kell ezzel a kérdéssel foglalkozni, 
mert ezek a gyerekek felnőnek, és nem lesz olyan végzettségük, amivel el tudnak 
helyezkedni, és ez 10-15 év múlva már kezelhetetlen probléma. Már kb. 50 % azoknak az 
aránya, akik negyed annyit nem tudnak, mint a többiek, és ez azért elég komoly arány. 
 
Kökényné Hipszki Judit: 

Azért azzal te is egyetértesz, hogy közülük kellene egy vezető? Tehát aki foglalkozik velük. 
 
Buzás József: 

Az igazság, hogy 20 év alatt a cigányság összetétele nagyon megváltozott. Tehát valóban, 10 
évvel ezelőtt ilyen problémák nem voltak. Régen is volt 1-2 család, de ma már ez az 1-2 
család 10 család. 10 család teljesen más értékrenddel, mint például amit én is képviseltem. Én 
nem tudok nekik mit mondani! A legnagyobb probléma a szociális háttér. Tehát nem biztos, 
hogy kultúrából adódik, hanem a szociális háttérből. Tehát ha valamelyik családnak 50 ezer 
forintból kell megélni havonta, akkor ott teljesen felborul az értékrend, és teljesen más dolgok 
fontosak, mint például nekem. 
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Tehát ezen elsősorban kormányzati szinten kellene segíteni, de onnan valószínűleg jó sokáig 
nem fogunk kapni segítsége, vagy helyi szinten, de, hogy mit, azt nem fogom tudni 
megmondani. 
 
Hrncsjár Mihályné: 

Szerintem nagyon alaposan megtárgyaltuk ezt a beszámolót, úgyhogy ha több hozzászólás 
nincs, akkor javaslom, fogadjuk el. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett a következő határozatot hozta: 
 

58/2011.( 01. 01) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, az írásos előterjesztésben 
foglalt gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok átfogó értékeléséről szóló 
beszámolót elfogadja. 
 
Határidő: folyamatos 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 

3) napirend Beszámoló a Polgármesteri Hivatal munkájáról 
 
 

Hrncsjár Mihályné: 

Az írásos előterjesztést mindannyian megkapták. Kérem, ha az anyaggal kapcsolatosan van 
kérdésük, vagy hozzászólásuk, azt tegyék meg. 
 
Ivánszki Miklósné:  

Az előterjesztést jónak találom. Minden olyan felvetést érint, amiről eddig is tudtunk. Itt 
szeretném megköszönni a hivatal minden dolgozójának a munkáját, és a hozzáállását. Én 
bármikor bementem a hivatalba, és bármiféle segítséget kértem, minden esetben megkaptam 
minden támogatást. 
 
Katymári László: 
Én maximálisan megértem a jegyzőasszony problémáját. Erről volt is már szó. Nekem volna 
egy javaslatom azzal kapcsolatban, hogy változtatni tudjunk. Valószínű, hogy a 
túlterheltségből adódik, hogy néhány előadó nem rendelkezik olyan mértékű szociális 
érzékenységgel, vagy nem úgy állt az adott kérdéshez, vagy a probléma megközelítéséhez. Én 
csak ennek tudhatom be. 
Én azt javasolnám, hogy nagyon sok főiskolán, egyetemen tanult szociológusok 
pszichológusoknak kötelező feladat ez a közösségfejlesztés, illetve a tréningeknek a 
megvalósítása. Szerintem fel lehetne venni egy-két intézménnyel a kapcsolatot. Egy ilyen 
terápiás foglalkoztatást biztos, hogy örömmel megcsinálnának. 
 
Hrncsjár Mihályné: 

Köszönöm a hozzászólásokat, amennyiben több felvetés nincs, úgy javaslom a beszámolót 
elfogadásra. 
 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 
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59/2011.( 06. 01) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, az írásos előterjesztésben 
foglalt Polgármesteri Hivatal munkájáról szóló beszámolót, elfogadja. 
 
Határidő: folyamatos 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 

4.Napirend: Egyebek   
 
 
Kaymári László: 

A piactéren alkalomszerűen jelenlévő árusok megkerestek azzal a problémával, hogy 
napközben nincs lehetőségük kézmosásra. A WC-t tudják használni, de kérik, hogy 
biztosítsunk kézmosásra is lehetőséget. 
További gondom, hogy a játszóterek mellet sincs nyilvános WC. Kérdem, hogy hová tudnak 
menni a gyerekek, vagy az őket kísérő szülők? 
 
Duhonyi József: 

Pesten sincs minden játszótér mellet nyilvános WC. Ahol volt, azt is bezárták, mert költséges 
fenntartani. Ha most ilyet akarnánk építtetni, annak a kivitelezési költsége, ha rongálás 
biztosat akarunk, akkor közel lenne az 1 millióhoz. 
A piactérhez vezethetünk vizet, de egy hét múlva már nem lesz ott csap. 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Nekünk is van néhány megbeszélni valónk, amiben döntéseket kellene hoznunk.  
A Sajó völgye Takarékszövetkezetnél történő számlavezetésünkről már hoztunk döntést, de 
most jutottunk oda, hogy a számlákat megnyissuk náluk. Ehhez szükséges a Testület döntése 
a konkrét számlák megnyitási kérelméhez. Kérem, hozzák meg döntésüket. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 
 
 

60/2011.( 06.01 )zámú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, a 142/2010 (12.15.) 
számú határozatával úgy döntött, hogy 2011-ben az Önkormányzat 
számlavezető pénzintézete a Sajó völgye Takarékszövetkezet legyen. 
Mindezek alapján felkéri a jegyzőt és a polgármestert, hogy mondja fel a 
jelenlegi számlavezető OTP bank NYRT-vel kötött számlavezetésről szóló 
megállapodást és a Sajó völgye Takarékszövetkezetnél nyittassa meg a 
következő számlákat és alszámlákat. 
 
Költségvetési elszámolási számla főszámla 
Magánszemélyek kommunális adója számla 
Vanyarc Község Idegenforgalmi adó számla  
Vanyarc Község Illeték beszedési számla 
Vanyarc Község Iparűzési adó számla 
Bírság számla 
Késedelmi pótlék számla 
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Vanyarc Község idegen bevételek beszedési számla 
Állami hozzájárulás számla 
Vizi közmű beruházás elszámolási számla 
Termőföld bérbeadásából származó jövedelemadó számla 
Egyéb bevételek beszedési számla 
Gépjárműadó beszedési számla 
Vanyarc Község Önkormányzat játszótér letéti számla 
 
Szlovák Helyi Kisebbségi Önkormányzat elszámolási számla (főszámla) 
Polgármesteri Hivatal Vanyarc (főszámla) 
 
 
 
 
Határidő: 2011. július 1 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Az iskola pályázatot szeretne benyújtani a gyermekek Tatai táborozási költségeihez. 
Természetesen a pályázat benyújtására a fenntartónak, azaz az Önkormányzatnak van 
lehetősége. A beadás egyik feltétele, az önrész vállalása. Jelen esetben ez 265. 000 forint. 
 
Kérem, aki ezzel egyetért, az kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 
 

61/2011.( 06. 01) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, úgy döntött, hogy a 
KEOP-6.1.0/A/09-11 kódszámú pályázatot 265.000.-Ft, azaz 
Kettőszázhatvanötezer 00/100 forint önrész vállalásával támogatja. 
 
Határidő: folyamatos 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 
Hrncsjár Mihályné:  

A közelmúltban megkerestek engem azok a földtulajdonosok, akiknek saját, vagy bérelt 
földterületük műveléséhez szükséges a „Béri híd” használata. Jelen volt még a megbeszélésen 
az Ipoly erdő képviselője. A találkozásról emlékeztető készült. Akkor abban állapodtunk meg, 
hogy három helyi, illetve szomszédos településen élő vállalkozótól árajánlatot kérünk, a híd 
rendhozatalára. Az ajánlatkérésre mindössze a ZAVIT küldött választ. Itt van nálam a zárt 
boríték. Szeretném a testület előtt bontani, ismertetni a tartalmát, és javaslatot kérni a további 
lépésekre. 
A boríték 700. ezer forintos árajánlatot tartalmaz. Kérem javaslataikat. 
 
Komjáthi Gábor: 
Irreálisan magas az összeg, szerintem nem is kell tovább ezzel foglakozni. Majd megoldjuk 
máshogy. 
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A testület tagjai, Komjáthi Gábor képviselő hozzászólásával, mindannyian egyetértenek. 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Szeretném tájékoztatni a testület tagjait, hogy ismételten próbáltunk tárgyalásokat folytatni az 
Erdőkürt, Bér, Vanyarc Körjegyzőség létrehozásának ügyében. A megbeszélést a Béri 
polgármester kezdeményezte, helyszíne a Béri Polgármesteri Hivatal. Május 25.-én a többször 
egyeztetett 15 órás kezdésre a jegyzőnővel együtt átmentünk, de 15 óra 45 perckor az 
Erdőkürti polgármesterasszony még mindig nem érkezett meg. A telefonját nem vette fel, de 
végül a körjegyzőjének sikerült elérnie. Félreértésre hivatkozott, de szerintem ez már nem 
igényel több magyarázatot. A Béri polgármester Úr azonban ismertette az elképzeléseiket, 
miszerint jelen felállásban nekünk kellene csatlakozni az ő körjegyzőségükhöz, tehát a hivatal 
ezentúl Erdőkürtön működne. Erdőkürt ragaszkodik az iskolájához is, ami azt jelenti, hogy 
még nem hoztak döntést arról, hogy a Vanyarci Iskolával akarnak-e társulni. Amennyiben 
igen, úgy ez a munkán kívül semmiféle pluszforrást nem hozna a Vanyarci iskolának, csak az 
Erdőkürtinek, mégis gondolkodnak a döntésen. Összességében én azt gondolom, hogy nincs 
már miről tárgyalni a továbbiakban. 
 
Kollár András: 
Ezek a tárgyalások a küszöbön álló önkormányzatot érintő változtatások miatt kaptak különös 
jelentőséget. Azért szerettünk volna körjegyzőséget létrehozni, hogy eleve legyen a három 
településnek egy több ponton történő összekapcsolódása. Értem ez alatt az iskolafenntartói 
társulást, a körjegyzőséget, stb. A három település összlakosságszáma már meghaladná a 
2.000 főt. Így nagyobb esély maradna, hogy településünk továbbra is önálló hivatallal 
működhessen. Ha azonban ez az együttműködés azt célozza, hogy az esetleges összevonások 
során az Erdőkürti Hivatalt kívánjuk tovább működtetni, mint körjegyzőségi székhelyet, 
akkor nincs olyan település, aki ebbe belemenne. Remélem nem gondolták komolyan, hogy a 
Vanyarci Testület a településünk 1320 lakosával elfogadja, hogy összevonás esetén lakosaink 
az 500 lelkes Erdőkürtre járnak majd ügyeiket intézni? 
 
Ivánszki Miklósné: 
A kezdeményező szándék a Vanyarci-testület részéről megvolt. Ennél többet egyelőre nem 
lehet tenni. Meg kell várni a kormányzati döntést, akkor majd látjuk, hogy merre léphetünk. 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Lehetőségünk nyílt egy pályázat benyújtására az ÉMOP 3.1.2./E „Településrekonstrukció, az 
árvíz sújtotta településeken „keretében. 
A pályázat elkészítésére felkértük, és a munka elvégzésével megbíztuk a KRF Észak-
Magyarországi Regionális Fejlesztési Zrt.-t. Az erről szóló szolgáltatási szerződést 2011. 
június 5.-én írtuk alá. 
Mint arra Önök is emlékeznek 2010 júniusában a nagy esőzések alkalmával többször 
elárasztotta a víz a Tabán utcát. Akkor kértünk és kaptunk a védekezésre összesen 102. 000. 
Forintot. Ezzel egy időben a helyreállítási költségekre is nyertünk összesen 317.000. forintot. 
A védekezési költséget felhasználtuk, de a helyreállítási költségekre még nem igényeltük, és 
nem is kaptuk meg a fenti összeget. A mostani pályázat szintén ugyan erre a területre 
vonatkozik, és ha sikeresek lennénk, akkor nem csak a Tabán utca, vízelvezetését sikerülne 
véglegesen megoldani, hanem a Veres Pálné út vízelvezető árkait is burkolni tudnánk, 
biztosítva ezzel a csapadékvíz teljes elvezetését egészen a Vanyarc patakig. A két pályázat 
között azonban átfedés van, úgyhogy az előbb említett 317.000 forintról feltételesen le kellene 
mondani, úgy, hogy amennyiben sikertelen lesz az újonnan benyújtott pályázatunk, akkor 
felhasználjuk, de ha nyerünk, akkor nem vesszük igénybe. Kérem, hogy ebben értsenek egyet! 
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-A képviselő-testület tagjai egyhangúlag támogatják a lemondást, sikeres pályázat esetén – 
 
Továbbá arról is szeretném tájékoztatni a testületet, hogy a pályázatot csak akkor tudjuk 
benyújtani, ha az adott területre, konkrét kivitelezési tervet készíttetünk, amit akkor is ki kell 
fizetni, ha esetlegesen mégsem kapunk támogatást. Ez kb. 600.000 forint. Reméljük, hogy 
nyertes pályázatot írtunk, de azért ezt előre kellett tisztáznom. 
 
A pályázat 95 %-os támogatottságú. Az önrész vállalása, természetesen feltétele a 
benyújtásnak. A tervek és költségszámítások alapján az önerő mértéke 1.066.574 forint.  
Kérem, ezzel kapcsolatban hozzák meg döntésüket. 
 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 
 

62/2011.( 06. 01) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, úgy döntött, pályázatot 
nyújt be az ÉMOP-3.1.2./E-11 Településrekonstrukció az árvíz sújtotta 
településeken elnevezésű pályázati kiírásra. 
A beruházás keretén belül Vanyarc Községben, a Tabán utca, a Veres Pálné út, 
valamint a Radnóti út felszíni vízelvezetésének rendezését kívánja megoldani. 
A pályázat benyújtásához szükséges 1.066.574., azaz Egymillió 
hatvanhatezer ötszázhetvennégy forint önerő biztosítását vállalja. 
 
Határidő: folyamatos 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 
Hrncsjár Mihályné: 

Nemrégiben beszéltünk arról, hogy mennyire zavaró a rengetegféle mozgó árús állandó 
zenélése. Mivel ezeket betiltani nem tudjuk, legalább magunkra nézve hozzunk döntést. Már 
néha engem is zavar, hogy állandóan szól a hangosbemondónk. Javaslom, hogy hozzunk 
döntést arról, hogy egy adott közleményt, vagy csak kétszer lehessen bemondani. Aki 
szeretné, hogy többször is elhangozzon a hirdetése, vagy közleménye, az minden további 
bemondásért fizessen. 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 
 

63/2011.( 06. 01) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, úgy döntött, hogy 
közérdekű közleményt, vagy meghívást civil szervezetek kérésére, csak két 
alkalommal lehet ingyen bemondani, minden további bemondásárét a 
költségvetési rendeletben meghatározott díjat kell megfizetni. 
 
Határidő: folyamatos 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 
Hrncsjár Mihályné: 

Szeretném, ha abban is tudnánk döntést hozni, hogy milyen időpontban tárgyaljuk a szociális 
ügyeket? Sok esetben annyira elhúzódnak az ülések, hogy késő éjszaka már a fáradság miatt 
nem kerül sor ezekben az ügyekben döntéshozatalra. A családsegítő munkatársunkat sem 



- 13 - 

kötelezhetjük arra, hogy végig várja az üléseinket, hogy jelen lehessen a szociális ügyekben 
történő döntéskor, ezért javaslom, hogy a jövőben 13 órai kezdéssel, a zárt üléssel kezdjünk. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 
 

64/2011.( 06. 01) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, úgy döntött, hogy a 
testületi ülések kezdési időpontját 13 órában határozza meg. Az ülések a 
szociális kérelmek zárt ülésen történő tárgyalásával kezdődnek. 
 
Határidő: folyamatos 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 
Kollár András: 

Mint már az ülés elején jeleztem, hogy április 27.- 28.-29.-én részt vettem Máriapócson, a 
Mária úti települések vezetőinek nemzetközi találkozóján, a polgármesterasszonyt 
helyettesítve. Erről szeretnék néhány szóban beszámolni. 
Szászfalvi László Egyházügyi Államtitkár köszöntötte a résztvevőket. A mondanivalójának a 
lényege az volt, hogy a vidék lelke az egyház. Az esti vacsoránál, már kötetlenebb 
beszélgetések is kialakultak. Lehetett találkozni azokkal a vezetőkkel, akik a Mária Út, mint 
turista útvonal, ami 1400. kilométer útszakaszt tartalmaz. Ez Máriaceltől Máriapócson 
keresztül megy Csíksomlyóra. Náluk a vallási turizmus már egy begyakorolt tevékenység. 
Rendszeres utakat szerveznek. Annak idején 2007-2013-as helyi vidékfejlesztési program 
összeállításának kapcsán beszélgettem Hajas Úrral, hogy talán a túrizmus fellendítése 
érdekében érdemes lenne ebbe a vallási turizmusba bekapcsolódni, és kértük a térségünk 
felvételét. Egy évre rá felfedezték Erdőkürtön ezt a barlangot, akkor gondoltuk azt, hogy ha 
már jönnek MÁRIA BESNYŐRŐL a Galga völgyén fölfelé, akkor érinthető Vanyarc, Bér, és 
utána Kozárd. Tehát így mi is bekerültünk ebbe az útvonalba. 
Én azért mentem el erre a találkozóra, hiszen én kezdeményeztem, és reméltem, hogy új 
információkat tudok összeszedni. Tehát a különböző térségeknek megvan a szervező 
csoportja, akik ezeknek az utaknak a szervezésével foglalkoznak. Tehát mi most kullogunk 
utánuk, de mindenféle képen kellene nekünk is erre támogatást kapnunk. Tudom, hogy ott 
több település összefogott, és az útvonalak rendben tartására jelzések elhelyezésére a LIDER 
berkein belül sikerült nekik 50 millió forintot nyerni. Tehát előttünk van az az út, hogy meg 
kell nekünk is szervezni itt a LIDER közösségen belül azt a csapatot, akik ebben a 
segítségünkre lehetnek. 
 
Még egy fontos témát szeretnék ismertetni a testülettel. 
Az előző ciklusban a Nógrád Megyei Önkormányzatok Közútkezelő Környezetvédelmi 
Nonprofit Kht.-be a Pásztói Kistérségi Társulás Felügyelő Bizottsági Tagként delegált. Ezt a 
tagságot megtartottam. Legutóbb május 4.-én volt felügyelő bizottsági ülés, ahol rájöttünk, 
hogy a cég likviditási gondokkal küzd. Eljutottunk arra szintre, hogy létre lett hozva ez a 
szervezet valamikor 1996-ban, azzal a céllal, hogy nonprofit tevékenységet folytasson az 
önkormányzatok érdekében. Mai napra eljutottunk oda, hogy a cég bevételeinek 40%-a 
idegen bevétel, ami abnormális. Ez abból adódik, hogy a gazdasági kényszer az 
önkormányzatoknak nem teszi lehetővé, hogy a felvállalt tagdíjakat fizessék, így 19 millió a 
kintlévőség azoktól az önkormányzatoktól, akik a tagdíjakat nem fizették. A szervezet 
fontosságát lehet vitatni, de egy sor olyan feladatot végeznek amit az önkormányzatoknak 
kellene. A létét én nem kérdőjelezem meg, de tudom, hogy nekünk is óriási terhet lelent. 
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Ezért abban állapodtunk meg, hogy innentől kezdve el kell gondolkodni, és az 
önkormányzatok figyelmét fel kell hívni, hogy a jelen állapot nem tartható. 
Kérem, hogy mi is gondolkodjunk el, hogy akarunk-e egyáltalán tagok, lenni. Június 30.-át 
határoztuk, meg, hogy minden önkormányzat hozzon döntést, hogy igényt tart-e a 
szolgáltatásra, vagy sem. 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Milyen munkát végeznek a tagdíj fejében? 
 
Kollár András: 

Műszaki ellenőrzést, az útbeutazásokat elvégzik havonta, különböző jelentéseket készítenek, 
táblaellenőrzéseket, stb. 
Közel 1 millió forintot fizetünk ezért évente. Tehát döntést kell hozni, hogy a jövőben 
akarjuk-e ezt a szolgáltatást. Nem azonnal, de gondolkozzunk rajta. 
 
Duhonyi József: 
Már többször javasoltam, de eddig nem sikerült döntést hozni a sport eredmények 
jutalmazásáról. Röviden, az önkormányzat részesítse pénzjutalomban azt, aki Vanyarcon él, 
Vanyarci lakóhellyel rendelkeznek, és valamely sport ágban nemzeti bajnokságon helyezést ér 
el. 1. hely esetében 300.000 2. hely esetében 200.000 3. helyezés esetén 100.000 forintot 
javasolok. 
Elmondanám, hogy ilyen 10 évenként, ha előfordul. Szerintem ez óriási dolog, és lehet, hogy 
nem is lesz ilyen többet. 
 
A képviselő-testület 4 igen 1 nem szavazattal 2 tartózkodás mellett a következő határozatot 
hozta: 
 

65/2011.( 06. 01) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, úgy döntött, hogy az a 
Vanyarci lakóhellyel rendelkező Vanyarci sportoló, aki felnőtt országos 
nemzeti bajnokságon első, második, vagy harmadik helyezést ér el azt az 
önkormányzat pénzjutalomban részesíti. 1. helyezés esetén 300.000 forint 2. 
helyezés esetén 200.000 forint 3. helyezés esetén 100.000 forint. 
 
Határidő: folyamatos 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 
 
Hrncsjár Mihályné: 

Döntést kellene még hoznunk a házi segítségnyújtás intézményi térítési díjáról, valamint a 
szociális étkeztetés intézményi térítési díjáról. 
Mint tudják, az előző évben is döntöttünk ebben a kérdésben, de a Pásztói Többcélú 
Kistérségi Társulás a döntésünk alapján nem hozott társulási tanácsi szintű döntést, így a 
térítési díjakat nem emelték fel. Elmondásuk szerint a többi Önkormányzattól nem kaptak 
határozatot, így nem is terjesztették a társulási tanács elé. A magam részéről egyrészt 
felháborítónak tartom, másrészt nem is értem, hogy ez hogyan fordulhat elő. Javaslom, hogy 
most az étkezési térítési díj mértékét állapítsuk meg 270 Ft./napban. Amennyiben ettől az 
évtől sem emelik meg a beszedett díjak mértékét a döntésünknek megfelelően, úgy 
kezdeményezzük a kiválásunkat a Kistérségi Társulatból. 
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A képviselő-testület 6igen 1 nem szavazattal a következő határozatot hozta: 
 

66/2011.( 06. 01) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, a Házi segítségnyújtás 
intézményi térítési díjának egy munkaórára jutó intézményi térítési díját 0 azaz 
nulla Ft.-ban a Szociális étkeztetés intézményi térítési díj egy napi intézményi 
térítési díját 270 azaz kettőszázhetven Ft.-ban állapítja meg. 
 
Határidő: azonnal 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 
Komjáthi Gábor: 

Én napirendi pontként kívánom tárgyalni a Veres Pál Polgári Egyesület előttünk lévő írásos 
beadványát. 
A magam részéről üdvözlöm a kezdeményezést, és örülök neki, de erre van nálunk egy 
kialakult gyakorlat. Bárki rendezhet, amit csak akar, de akkor miért az Önkormányzattól 
kérnek ingyen biztosítani, a rendezvényhez szükséges minden eszközt, illetve helyiséget? 
A közterületen használhatják, ez rendben. A szálláshelyet, ha szabad és nincs más vendég már 
beírva, természetesen igénybe vehetik, de fizessenek érte, ahogyan eddig is mindenki fizetett. 
Az engedélyeket pedig intézzék maguk, amennyiben szükség van rá. A sátrakat, padokat nem 
szívesen adnám oda, mert ezek a falu értékei, és nem kevés pénzbe kerültek az 
önkormányzatnak, de ha a testület úgy gondolja, akkor adják oda használatra azzal a 
kikötéssel, hogy azok állítsák fel, akik értenek hozzá. Nem egyszerű a sátor összeszerelése, 
ezért is nem adtuk bérbe, hiszen speciális szakértelmet igényel a felállítása. 
Azt sem értem, miért kellene a polgármester asszonynak védnökséget vállalni a rendezvény 
felett! Mikor felvetődött a falunap igénye, az önkormányzat egyáltalán nem zárkózott el ettől. 
Kértük, hogy ha a Veres Pál Polgári Egyesület ragaszkodik a rendezéshez, akkor csináljuk 
együtt. A legutóbbi információm szerint a Veres Pál Egyesület úgy döntött, hogy ezt egyedül 
kívánja megcsinálni. Nem értem mit várnak tőlünk. Én is szívesen rendezek bármit, ha 
minden más feltételt az önkormányzat biztosít számomra ingyen. 
 
Ivánszki Miklósné: 

Egyetértek az előttem szólóval. Nem az első civil szervezet a Veres Pál Egyesület, aki 
rendezvényt szervez a településen. A Vanyarcért Egyesület is szervezett már, de olyat vállalt, 
amit meg tudott valósítani, és nem az önkormányzat kontójára csinált rendezvényt. Nem 
tudom elfogadni ezt a hozzáállást. Kész tények elé állítanak, és már nem először. Ha egyedül 
akarnak falunapot csinálni, akkor csinálják meg. 
A közterületet használják, sőt a Művelődési Házat is a rendelkezésükre bocsájtjuk, de a rezsit 
természetesen fizessék ki. a szálláshelyet, itt még senki nem kérte ingyen. Mindenki fizetett 
érte. Az engedélyeket szerezzék be, és a sátrakat csak akkor adjuk át, ha legalább azt tudják 
biztosítani, hogy az az 5 ember állítja fel, aki ért hozzá, és nem teszik tönkre. 
Én elismerem az elfogultságomat a Veres Pál Egyesülettel szemben. Az Egyesület egyik tagja 
nekem azt mondta, hogy nálunk a pénz, és nálunk az ész. Erre én azt mondom, hogy akkor 
lássuk! Egy ekkora rendezvényt megszervezni nem olyan egyszerű feladat. Rengeteg munka 
van benne. Persze ha az önkormányzat szerzi be az engedélyeket és minden eszközt, 
útlezárást, és egyéb feltételt ingyen biztosít, akkor valóban egyszerűbb. 
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Duhonyi József: 

Én javaslom, hogy legyünk nyitottabbak. Ez egy újonnan alakult Egyesület. Támogassuk a 
kezdeményezésüket, még akkor is, ha ők egyedül akarják ezt megcsinálni. A sátorral 
kapcsolatban valóban legyen olyan kérésünk, hogy hozzáértők állítsák fel, de a szálláshelyet 
én ingyen odaadnám, hiszen nem jelentős a bevételkiesés. 
 
Cselovszki László: 
Én vegyes megoldást javaslok. Az engedélyeket intézzék maguknak, hiszen ebben nekik kell 
rutint szerezni. A sátorbérlést ingyen, azt támogatom, és nem bánom, hogy ki rakja össze, 
csak hibátlanul hozzák vissza. Ez legyen az ő felelősségük. 
 
Vravuska Józsefné: 
Én nem gondolom, hogy itt bármi probléma lenne, ha az Egyesület részéről érezhető lenne 
bármiféle együttműködési készség. Úgy látom, hogy akkor keresnek meg minket, ha valamire 
szükségük van, és akkor is úgy, hogy már minden el van döntve, és bejelentik, hogy estére 
kell a Művelődési Ház kulcsa, vagy kellenek az új székek, stb. Ez nem így működik. 
Normális esetben legalább egyeztetni kéne az önkormányzattal, és nem bejelenteni, hogy ezt 
csináljuk, ti meg ezt adjátok hozzá. 
Kész tények elé volt állítva például a Rozmarin Együttes. Nem kérdezték, hogy van-e más 
programunk, hanem közölték, hogy ekkor lesz a juliális, ekkor kellene fellépni. Ezen a napon 
40 éve országos rendezvényen veszünk részt. 
Ez nem egyeztetés, hanem kész tények elé állítás. Ezt követően pedig tele van a falu azzal, 
hogy a Rozmarin nem hajlandó fellépni. 
 
Táborszki András: 

Én tisztában vagyok vele, hogy van olyan tagja az Egyesületünknek, aki esetleg sértő 
kifejezéseket használ, vagy sértő kijelentéseket tesz. Erre csak annyit tudok, mondani, hogy a 
nevében bocsánatot kérek, de minden tagért nem tudok felelősséget vállalni. 
Igaz az is, hogy először felvetődött az Önkormányzattal közös rendezés, és valóban az 
Egyesület döntött úgy, hogy önállóan rendez. Így döntött a tagságunk, és így alakult a helyzet. 
Szeretném én is, ha jobb lenne a kommunikáció, de még most tanuljuk. A védnökségről csak 
annyit, hogy ha a Megyei Közgyűlés Elnöke ezt elfogadta, akkor talán nem sértő ez a 
polgármester asszonyra nézve sem. 
Mi erre a rendezvényre nem pénzt kértünk, hanem, mivel a falu lakosainak szervezzük, úgy 
gondoltuk, hogy talán ennyivel támogathat az Önkormányzat. 
Tudom, hogy sokszor okoz problémát az is a kommunikációban, hogy sokan sokféleképpen 
hallanak dolgokat, és aztán téves információk kerülnek be a tudatokba. Ezen anomáliák 
kiküszöbölése érdekében az a javaslatom, hogy az egyesületet én képviselem, és a jövőben én 
fogok tárgyalni, és tájékoztatást adni. Talán így könnyebb lesz elkerülni a félreértéseket.  
 
Hrncsjár Mihályné: 
Mikor engem megkeresett az Egyesület képviseletében Táborszki András és Katymári László, 
akkor arra tettem ígéretet, hogy támogatom a kérésüket, de a döntést a képviselő-testületnek 
kell meghozni. 
Kérem, hogy az elhangzott hozzászólásokat és javaslatokat figyelembe véve hozzák meg 
döntésüket. 
Tehát kérem, hogy aki egyetért azzal, hogy a szálláshelyet térítésmentesen biztosítsuk, a 
Veres Pál Egyesület vendégei számára az kézfeltárással jelezze. 
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A képviselő-testület 6 nem 1 igen szavazattal a felvetést elutasította és a következő 
határozatot hozta: 
 

67/2011.( 06. 01) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, úgy döntött, hogy a Veres 
Pál Egyesület által rendezett juliálisra meghívott vendégek részére térítés 
ellenében biztosítja a szálláshelyet. 
 
Határidő: folyamatos 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 
Hrncsjár Mihályné: 

Aki egyetért azzal, hogy a közterületeket a Művelődési Házat, a fesztivál sátrat, az asztalokat 
térítésmentesen adjuk át, azzal a kikötéssel, hogy a használat során felmerült rezsi költségeket 
az Egyesület fizeti meg, az kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 6 igen 1 nem szavazattal a következő határozatot hozta: 
 
 
 
 

68/2011.( 06. 01) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, úgy döntött, hogy a Veres 
Pál Egyesület által rendezett juliálisra térítésmentesen biztosítja a szabadtéri 
színpadot, illetve a színpad előtti területet a hozzá kapcsolódó játszóteret a 
Táncsics utca elejét, a piacteret, valamint a Művelődési Ház épületét. A 
rendezvénnyel kapcsolatban felmerült rezsi költséget az Egyesület fizeti. 
 
Határidő: folyamatos 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 
Hrncsjár Mihályné: 

Önök előtt van egy mailben érkezett levél, melyben Zsigó Róbert Baja Város Polgármestere 
válaszol egy olyan levélre, melynek elküldéséről nem volt tudomásom, és azt írja, hogy Baja 
Város Önkormányzata támogatja Vanyarc és Baja kapcsolatfelvételét. Továbbá, hogy 10 fős 
delegációval július 2.-án Vanyarcra érkeznek a Mikszáth Népe juliálisra. 
A magam részéről nagyon örülök Baja Város érdeklődésének és közeledésének Vanyarc felé, 
de azt gondolom, hogy a kapcsolatfelvételnek talán nem ez a módja. 
 
Katymári László: 

Már elnézést kérek, de engem felhatalmazott a testület, hogy vegyem fel a kapcsolatot Baja 
Város Önkormányzatával. Ennek a felhatalmazásnak a birtokában írtam meg a meghívó 
levelet, és tárgyalta a testvérkapcsolat létrehozásáról. 
 
Hrncsjár Mihályné:  
A testület valóban tárgyalt az Ön kéréséről, miszerint felveheti-e a kapcsolatot a Bajaiakkal és 
elkezdheti-e a tárgyalásokat abból a célból, hogy a későbbiekben egymást megismerve 
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esetlegesen kialakulhasson egy testvér települési kapcsolat, de arra nem volt felhatalmazása, 
hogy ezt ilyen módon intézze. 
 
Kökényné Hipszki Judit: 

Erre senki nem adott felhatalmazást. Megint kész tények elé vagyunk állítva. 
 
Ivánszki Miklósné: 

Szeretném megkérdezni, hogy ki látta azt a levelet, amelyet Katymári Úr elküldött az 
Önkormányzat nevében? Ha nincs akadálya, akkor én azt szeretném elolvasni. 
 
Katymári László: 

Természetesen meg fogom mutatni. 
 
Hrncsjár Mihályné: 

Tehát most arról, kell dönteni, hogy a juliálisra érkező delegációt fogadja-e az Önkormányzat 
hivatalosan, vagy sem. Nem gondolnám, hogy meg kellene sértenünk Baja 
Önkormányzatának képviseletében érkezőket, hiszen nem ők az okozói ennek az igen 
kényelmetlen helyzetnek. Nagyon örülök a kapcsolat lehetőségének, és az érkezőknek is, de 
ismétlem, hogy nem ez a módja egy kapcsolat felvételnek. Valóban, újra kész helyzetet 
teremtett a képviselő társunk, akit ezúttal is szeretnék megkérni, hogy a jövőben ne járjon el 
az önkormányzat nevében, mert nem jogosult a képviseletre. 
 
Tehát kérem, döntsünk ebben a kérdésben. 
A képviselő-testület 4 igen szavazattal 3 tartózkodás mellet a következő határozatot hozta: 
 
 
 
 

692011.( 06. 01) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, úgy döntött, hogy a Veres 
Pál Egyesület által rendezett juliálisra érkező Baja Város Önkormányzatának 
10 fős delegációját, hivatalosan fogadja. 
 
Határidő: július 2. 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Buzás József, mint a Veres Pál Egyesület tagja, és a juliális szervezője elkészítette a 
rendezvény logóját. Szeretném körbeadni megtekintésre. Mint azt látják, a logón rajta van 
Vanyarc Község címere. Kérem, hozzanak döntést arra vonatkozóan, hogy a 
címerhasználathoz a testület hozzájárulását adja. 
 
Ivánszki Milósné: 

Én értem, hogy ez egy karikatúra montázs, de így eltorzítva Vanyarc címere egy erősen 
eltúlzott karikatúra Mikszáth képpel, nekem zavaró. Lehet a címerünket használni, de nem 
így. 
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Duhonyi József: 

Ez a művészi szabadság. 
 
Hrncsjár Mihályné: 

Kérem, kézfeltartással jelezze, aki a címerhasználathoz hozzájárul. 
 
 
A képviselő-testület 4 nem 2 igen szavazattal 1 tartózkodás mellet a következő határozatot 
hozta: 
 
 
 
 
 

70/2011.( 06. 01) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, a „Mikszáth Népe” 
juliális logójában a Vanyarc címer használatához ebben a formában nem járul 
hozzá. 
 
Határidő: július 2. 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 
 
 
Katymári László: 

Még két témát szeretnék ismertetni. Az egyik ügyben én már évekkel ezelőtt állásfoglalást 
kértem a hatóságoktól, de akkor elutasítottak. Tehát járnak ezek a Nógrádkövesdi nagy 
kamionok. Én azt kértem, hogy mivel a súly miatt teljesen tönkreteszik az útjainkat, tegyék 
lehetővé, hogy mielőtt belépnek a településre lemérjék őket. Akkor azt írták vissza, hogy erre 
technikailag nincs mód. Most azt a fülest kaptam, hogy akkor kellene leméretni őket, amikor 
kijönnek a bányából. 
Tehát ha mint magánember kérem, hogy a kőbányából kilépő kamionokat mérjék le, biztosan 
kevésbé hatékony, mintha az Önkormányzatunk fogalmaz meg egy ilyen kérést. 
 
 
Cselovszki László: 

Nem lenne egyszerűbb súlykorlátozó táblát? 
 
 
Kollár András: 

Akkor van értelme, ha le tudják mérni. Nem a bányából kijövőket, hanem ki fognak küldeni 
egy mérőautót. 
 
 
Duhonyi József: 

Csak az első kamiont fogják megbüntetni. A többinek azonnal megy a telefon, hogy kerüljék 
el ezt az utat. A mérés 1 napig tart. Lehet, hogy a mi vállalkozóinkat kapják el elsőnek. 
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Kollár András: 

Szerintem érdemes egy levelet megfogalmazni. 
 
Több napirendi pont nem lévén a polgármester megköszönte a részvételt, a nyílt ülést bezárta 

 
 

 
 

k.m.f. 
 
 
 
 Hrncsjár Mihályné Várnai Ildikó 
 polgármester jegyző 
 

 
Jegyzőkönyv-hitelesítők: 

 
 
 

Cselovszki László     Ivánszki Miklósné 
    képviselő               képviselő 


